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SCHRIFTELIJKE VRAAG ex artikel 40 van het RvO 
 
Vraag van de Leefbaar Borger-Odoorn-fractie 
 
 
Datum:  3 februari 2020  
 

 
Nr.: 20.00798 
 

 
Aan de voorzitter van de raad. 
 
 
Steller vragen: Annemiek de Groot namens de Leefbaar Borger-Odoorn fractie 
 
 
Onderwerp :  Stand van zaken  rond een gebiedsfonds voor de gemeente Borger-Odoorn in het 
kader van de komst van het windpark de Drentse Monden en Oostermoer 
 
 
Schriftelijk vraag met mondelinge beantwoording door het College 
 

Inleiding 
In de regionale pers zijn recentelijk berichten verschenen over mogelijke problemen rond het 
gebiedsfonds in de gemeente AA en Hunze. 
De aldaar opgerichte Omgevingsadviesraad is niet tevreden met het, door de gemeente, afwijzen 
van een voorstel van deze Omgevingsadviesraad om het totaal van de gemeentelijke OZB 
opbrengsten, voortvloeiende uit de komst van het windpark, in het gebiedsfonds te storten. 
 
Vragen: 

 Hoe ver zijn de ontwikkelingen rond de instelling van een Gebiedsfonds in de gemeente 
Borger-Odoorn? 

 Welk bedrag zal door de landelijke overheid in dit fonds worden gestort? 

 Hoe hoog is de jaarlijkse c.q. totale bijdrage van de provincie Drenthe aan dit Fonds? 

 Hoe hoog zal de jaarlijkse bijdrage van de initiatiefnemers van het windpark zijn op het 
moment dat alle turbines operationeel zijn? 

 Is de gemeente Borger-Odoorn voornemens om de gehele opbrengst van de OZB op de 
betreffende windturbines in het Fonds te storten? En zo ja, hoe hoog zal die bijdrage 
jaarlijks bedragen op het moment dat alle turbines operationeel zijn? 

 Is er voortgang te melden rond de oprichting van een Omgevingsadviesraad voor de 
gemeente Borger-Odoorn? 

 

 
Antwoord van het College: 
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Algemeen 
 
Wij gaven eerder aan dat de beantwoording van bovenstaande vragen, op uw verzoek weliswaar 
mondeling te beantwoorden waren, maar dat wij als college er belang aan hechtten schriftelijk te 
reageren. Daarvoor vroegen we ook ruimte tot half maart voor de beantwoording van de vragen 
omdat we begin maart helderheid verwachtten ten aanzien van de verdeelsystematiek van het 
gemeentefonds. Die helderheid is vanuit het rijk niet gekomen. Pas eind 2020 is bekend welke 
financiële ruimte Borger-Odoorn heeft (aangaande OZB) en gaan we eerst in gesprek met de 
inwoners en verschillende stakeholders. Nog steeds geldt daarom dat de beantwoording van uw 
vragen grote zorgvuldigheid vereist, omdat we het proces van de vorming van het gebiedsfonds 
en daarmee de in werking stelling van een bewonersadviesraad participatief aanpakken en we alle 
betrokken inwoners en stakeholders zoveel mogelijk ruimte willen bieden om open mee te 
denken over de vorming van het fonds. Daarom lichten wij het proces om te komen tot een 
gebiedsfonds graag schriftelijk toe en zullen we de raad tijdig informeren als er inhoudelijk meer 
te melden is over de daadwerkelijke juridische, bestuurlijke en financiële invulling van het 
gebiedsfonds.  
 
Hoe ver zijn de ontwikkelingen rond de instelling van een gebiedsfonds in de gemeente 
Borger-Odoorn?  
Het college komt met een voorstel naar de raad om een externe partij in te huren om als 
onafhankelijk procesbegeleider een bewonersadviesraad te vormen.. Deze partij zet een enquête 
uit onder de inwoners in en rondom het windpark Drentse Monden Oostermoer en voert 
gesprekken met de verschillende stakeholders over het te vormen gebiedsfonds. Het totaal aan 
uitkomsten biedt een zo breed mogelijk gedragen beeld onder inwoners en stakeholders over een 
te vormen gebiedsfonds. De gemeenteraad kan het betreffende collegevoorstel inhuur 
begeleiding vorming adviesraad en gebiedsfonds inhoudelijk beoordelen. Het park Drentse 
Monden Oostermoer is grensoverschrijdend. Dat vraagt dat Borger-Odoorn, AA en Hunze, 
Stadskanaal en provincie gemeenschappelijk nadenken over het gebiedsfonds en in het speciaal 
daarin de burenregeling. Eind april (afhankelijk van de ontwikkelingen rond het coronavirus) 
vindt een bestuurlijk overleg plaats om nogmaals afspraken vast te leggen ten behoeve van de 
verdere vorming van het gebiedsfonds en de daarmee samenhangende afspraken op lokaal niveau 
 
Welk bedrag zal door de landelijke overheid in het fonds worden gestort? 
De landelijke overheid stort eenmalig 2,1 miljoen euro in het gebiedsfonds Naar rato van het 
aantal windmolens in het gebied betekent dit een totaalbedrag voor Borger-Odoorn van   
€ 1.353.333,- 
 
Hoe hoog is de jaarlijkse c.q. totale bijdrage van de provincie Drenthe aan dit fonds? 
De provincie stort € 1.000,- per opgestelde MW. De turbines hebben een vermogen van 4 MW, 
dus € 1.000,- X 4 MW X 29= €116.000 voor een periode van 10 jaar = € 1.160.000,- 
 
Hoe hoog zal de jaarlijkse bijdrage van de initiatiefnemers van het windpark  zijn op het 
moment dat de turbines operationeel zijn? 
De initiatiefnemers geven aan € 0,50 per opgewekte MWh te willen bijdragen gedurende een 
periode van 15 jaar (= looptijd SDE-subsidie). Op basis van € 0,50 per MWh en de geschatte 
productie, verwachten de initiatiefnemers jaarlijks ca. € 100.000 bij te dragen aan het 

Gebiedsfonds windpark Oostermoer (totaal € 1.5 mln.).  
 

Is de gemeente Borger-Odoorn voornemens om de gehele opbrengst van de OZB op de 

betreffende windturbines in het fonds te storten en zo ja: hoe hoog zal die bijdrage zijn? 
Voor de OZB geldt dat wij als gemeente van rijkswege niet eerder dan december 2020 te horen 
krijgen welke financiële ruimte we als gemeente hebben om een storting te doen in het fonds. 
Daarnaast gaan we, specifiek over dit deel van het fonds, in gesprek met de inwoners op eerder 
genoemde manieren. Zodra hier meer over bekend is, informeren wij de raad tijdig. 
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De omgevingsadviesraad/ bewonersadviesraad 
We werken aan de vorming van een bewonersadviesraad. De eerste bijeenkomst met deze 
adviesraad zou 18 maart plaatsvinden in het gemeentehuis, maar is door de coronacrisis tot nader 
order uitgesteld. Acht mensen hebben zich naar aanleiding van de bewonersavonden, het 
instellen van het windloket of door gesprekken met bestuurders en/of ambtenaren gemeld om 
mee te denken over de vorming van het fonds. Zodra het kan, komen deze mensen bij elkaar om 
de eerste aanzet te geven tot de vorming van een adviesraad. 
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